
     
 

 

 
  

      
  

     
     

 

 
 
 
 

  
       
 

     

 
  

          
   
        

   
     

     
    
      
    

      
     
       
 
       

       
         

       
       

 
  

  
         

  
       
  

        
  

    
         

  
       

 
    

 
   

        

Vlaamse overheid Dienst Visserij 
Koning Albert II-laan 35 bus 40 Koning Albert I-laan 1/2 bus 101, 8000 
1030 BRUSSEL Brugge 
T 02 552 77 05 Tel. 050 24 83 40 
F 02 552 77 01 
www.vlaanderen.be 

Ontwerp-
verslag 
aanwezig Annie COOL (vervanger voorzitter, vertegenwoordiger van de minister be-

voegd voor visserij); 
Danny VAN DEN BOSSCHE (vervanger verantwoordelijke van de beheers-
autoriteit, afdelingshoofd ABCO); 
François FONTAINE (vertegenwoordiger beheersautoriteit SPW); 
Bart MAERTENS (vertegenwoordiger certificeringsautoriteit (CA)); 
Peter BLANCQUAERT( vertegenwoordiger ABCO); 
Karel VANHULLE (vertegenwoordiger ABCO, opvolging aquacultuur); 
Emiel BROUCKAERT (directeur PO); 
Kris DE RIDDER (vertegenwoordiger auditautoriteit (AA)); 
Pieter DE GRAEF (vertegenwoordiger SALV); 
Alenka KAMPL (vertegenwoordiger van de Europese Commissie, Afdelings-
hoofd); 
Dimitri TZIRAKIS (vertegenwoordiger van de Europese Commissie); 
Guy VAN HECKE (secretariaat monitoringcomité, lid beheersautoriteit); 
Saskia VAN GAEVER (vertegenwoordiger van GMB en marien milieu); 
Els TORREELE (Nationaal Correspondent voor datacollectie, ILVO); 
Sam COLPAERT (vertegenwoordiger van de Provincie West-Vlaanderen) 

Afwezig met ken- Eliah PEETERS (voorzitter, vertegenwoordiger van de minister bevoegd 
nisgeving voor visserij); 

Patricia DE CLERCQ (verantwoordelijke van de beheersautoriteit, secretaris-
generaal L&V); 
Martin CLEDA (ondervoorzitter vertegenwoordiger van de bevoegde Waal-
se minister); 
Isabel MAENE (diensthoofd Visserij); 
Hans POLET (vertegenwoordiger van de sectie Visserij en aquati-sche pro-
ductie, ILVO); 
Patrick SORGELOOS (vertegenwoordiger van aquacultuur voor Vlaande-
ren); 
Sarah TILKIN (vertegenwoordiger NGO’s); 

verslaggever Guy.vanhecke@lv.vlaanderen.be 

onderwerp 2e monitoringcomité (MC) EFMZVA d.d. 24/10/2023 
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1. Opening van de vergadering en aanneming van de agenda 

Mevrouw Cool opent de vergadering. 

De agenda wordt aangenomen. 

2. Goedkeuring verslag vorige vergadering. 

Het verslag van het eerste formele monitoringcomité d.d. 16/03/2023 wordt goedgekeurd. 

3. Uitvoering programma: stand van zaken. 

De heer Van Hecke licht de start van de uitvoering van het programma toe (zie bijlage 1, dia 4-5). 

Voor Vlaanderen betreft dit: 
- publicatie FIVA-regelgeving in het Belgische Staatsblad 
- opening e-loket op 16/07/2023 
- lancering vier oproepen (AT 2.2.2, 2.1.3, 3.1.1 en 1.6.1) 

Voor Wallonië betreft dit: 
- selectie 4 concrete acties onder doelstelling 1 
- selectie 1 concrete acties onder doelstelling 1.1. 

COM benadrukt het belang van het boeken van snelle vooruitgang. Er wordt op gewezen dat voor 
de call onder actietype 3.1.1. de ontwikkelingsstrategie binnen één jaar na goedkeuring van het 
programma dient goedgekeurd te zijn, ten laatste op 19/12/2023. 

De heer Vanhulle antwoordt dat er een informeel traject voorafgaand aan de sluiting van de oproep 
bezig is. Eens de strategie formeel is ingediend zal deze via een schriftelijke procedure door het 
beoordelingscomité kunnen goedgekeurd worden. De formele strategie zal ten laatste op 
15/12/2023 geselecteerd worden, wat voldoende zou moeten zijn om voor 19/12/2023 de strategie 
formeel goed te keuren. 

COM vraagt hoe het staat met de planning voor het indienen van betalingsaanvragen tegen 
31/12/2023. De beheersautoriteit verklaart dat in de prognose die in juli is ingediend het totale bud-
get is gedeeld door het aantal jaren dat beschikbaar is voor de indiening van betalingsaanvragen. 
Aangezien dit geen betrouwbare prognose oplevert, vraagt COM BA om de prognose voor 2023 en 
2024 te herzien op basis van realistische inschatting van de programma-uitvoering. BA geeft aan 
dat het de bedoeling is om de toekomstige prognoses zo accuraat mogelijk te doen en bevestigt dat 
er tegen het einde van 2023 geen betalingsaanvragen zullen worden ingediend bij COM. 

4. Evaluatieplan 

De heer Vanhulle licht het evaluatieplan toe (zie bijlage 1, dia 6 en bijlage 2). 

Er is een uitgebreide voorbereiding geweest op basis van de handleiding van FAMENET. Op 6 
september was er een Famenet workshop die geleid heeft tot aanpassingen van het evaluatieplan. 

De heer De Graef wijst erop dat er bij de uitvoering van het EFMZV een wisselwerking was met 
SALV i.k.v. de midterm evaluatie. Zal dit ook mogelijk zijn voor het EFMZVA? De heer Vanhulle 
vindt dit een optie zonder definitief uitsluitsel te geven. De evaluatieoefening kan op een gelijkaar-
dige manier uitgevoerd worden. 
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COM heeft volgende opmerkingen: 
-Feedback Famenet is opgenomen in het evaluatieplan; 
-De evaluatievragen zijn vrij algemeen en zullen verder uitgewerkt moeten worden voor specifieke 
evaluaties; 
-De informatie m.b.t. de baseline is eerder beperkt. Het is niet duidelijk hoe en wanneer de baseline 
ontwikkeld zal worden. Er is geen informatie hoe er omgegaan zal worden met data-lacunes; 
-Het plan is vooral op Vlaanderen gericht, weinig verwijzing naar Wallonië; 
-Stakeholders: geen verwijzing naar Wallonië. COM verzoekt dit te re-evalueren en beter even-
wicht tussen Vlaanderen en Wallonië te creëren; 
-tijdens 1ste MC EFMZVA-bijeenkomst was er de consensus om een evaluatie te doen van de selec-
tiecriteria binnen 2 jaar. Dit is niet opgenomen in het evaluatieplan. 
-Er zijn geen thematische evaluaties voorzien. 

De heer Vanhulle wijst op de beperkt scope van het programma. Omwille van proportionaliteit 
kunnen maar beperkte middelen ingezet worden voor de evaluaties. De heer Maertens is van me-
ning dat thematische evaluaties moeilijk zijn. 

Mevrouw de voorzitter vraagt om de aandachtspunten van COM mee te nemen bij de uitvoering 
van de evaluaties. 

Het MC keurt het evaluatieplan goed. 

5. Informatie en communicatie 

De heer Vanhulle geeft een toelichting (zie bijlage 1, dia 7). 

De focus ligt nu uiteraard op de opstart van het programma. Er wordt eveneens verwezen naar de 
website van het Departement L&V waar verschillende nuttige handleidingen en brochures gepubli-
ceerd werden. 

COM wijst op de transparantievereisten voor het MC, meer bepaald op het publiek maken van de 
goedgekeurde verslagen en het up-to-date houden van de planning van calls op de website. De heer 
Vanhulle informeert dat de website voor het Vlaamse deel van het programma volledig operatio-
neel is en dat de Vlaamse Dienst Visserij gereed is om aan alle communicatieverplichtingen te 
voldoen. 

COM merkt op dat er onder het EFMZVA een hoog budget voorzien wordt voor AT 2.1. (aquacul-
tuur). Is dit gelet op de ervaringen uit het EFMZV, waar productieve investeringen in aquacultuur 
nauwelijks van de grond kwamen, wel opportuun, of zal er nu een andere aanpak gehanteerd wor-
den? 

De heer Vanhulle antwoordt dat aquacultuur een sector met grote uitdagingen blijft, die sterk on-
derhevig is aan de algemene macro-economische factoren. 

Mevrouw de voorzitter stelt dat er veel geïnvesteerd werd in onderzoeksvragen/start-ups, maar dat 
een effectieve doorstart moeilijk blijkt. 

COM geeft het advies om sneller te schakelen indien er zich geen structurele wijzigingen aandie-
nen i.p.v. te wachten tot het einde van het programma om middelen tijdig te verschuiven naar ande-
re prioriteiten en doelstellingen. 

Gezien de moeilijke start van projecten ten gunste van het mariene milieu in het kader van het EF-
MZV, uit COM tevredenheid over het feit dat BA al een oproep over dit onderwerp heeft voorbe-
reid. COM geeft aan dat het belangrijk is om vroeg te beginnen met de uitvoering van projecten 
voor het mariene milieu, omdat dit vaak meerjarige langetermijnprojecten zijn. 
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BA geeft aan dat ze een aparte adviescommissie voor het mariene milieu hebben. 

De voorzitter wijst erop dat het ‘open loket’ hiervoor niet geschikt was omdat het potentiële begun-
stigden onvoldoende motiveert om aanvragen tijdig in te dienen. Zij verwacht verbetering door het 
gebruik van tijdgebonden oproepen. Oproepen versnellen de processen en maken duidelijk welk 
soort projecten gewenst zijn 

6. Varia 

Er zijn geen variapunten. 

Mevrouw de voorzitter sluit de vergadering en dankt de leden voor hun bijdrage. 

Bijlagen: 
1. Presentatie MC 
2. Evaluatieplan 

20231024_BE_EFMZV 230926_Evaluatieplan 
A_2e formeel MC.pptxBelgisch programma E 
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